
 

Zápisnica č. 4/2025 

z online stretnutia  

Správnej rady Ústavu etnológie a sociálnej antropológie SAV, v. v. i.,  

zo dňa 20. júna 2025 

 

Prítomní: T. Zachar Podolinská, B. Kolesárová, J. Panáková, M. Vrzgulová 

Ospravedlnená: S. Gyarfáš Lutherová 

Na zasadnutí sa na základe predchádzajúceho písomného súhlasu členiek Správnej rady 

zúčastnili aj prizvaní hostia, a to v súvislosti s prerokovávaním bodu 1 programu: E. 

Marushiakova-Popova (za VR), Z. Panczová (za P SAV), J. Majo (vedecký tajomník) 

 

Zasadnutie otvorila a viedla predsedníčka Správnej rady,  riaditeľka Ústavu etnológie a sociálnej 

antropológie SAV, v. v. i., T. Zachar Podolinská.  

 

Úvodom bol schválený program zasadnutia. Ako zapisovateľka bola zvolená B. Kolesárová 

a ako overovateľka zápisnice J. Panáková. 

Následne boli prerokované schválené body programu:  

 

1. Možné spájanie ústavu   

Predsedníčka Správnej rady T. Zachar Podolinská informovala členky SR a prizvaných hostí o 

plánovanom procese spájania ústavov. V prvej etape (do konca roka 2026) dôjde k spojeniu 

siedmich organizácií, ktoré v tomto duchu už podpísali výkonnostné zmluvy (2024–2026). Náš 

ústav medzi týmito organizáciami nie je, avšak rôzne integračné modely, ktoré sú k dispozícii, 

a o ktorých sa rokovalo aj na výjazdnom seminári riaditeľov 3 OV v Smoleniciach, počítajú aj 

so širšou integráciou. ÚESA SAV, v. v. i. v nich figuruje v rôznych integračných zoskupeniach 

a je vysoko pravdepodobné, že v druhej vlne výkonnostných vĺn sa bude uvažovať aj o integrácii 

ústavov, ktoré budú mať menej ako 30 FTE zamestnancov. 



 

Predsedníčka SR predstavila niekoľko alternatív budúceho začlenenia ústavu: 

- začlenenie ústavu ako organizačnej zložky budúceho Centra historických vied, 

- začlenenie ako organizačnej zložky do jestvujúceho Centra sociálnych a psychologických vied, 

- možnosť vytvorenia úplne nového Centra (bez bližšej špecifikácie).  

K tejto téme bola otvorená diskusia, ktorá bude pokračovať aj po letných prázdninách. 

 

Členka SR, J. Panáková, navrhla dať vypracovať analýzu pozitívnych a negatívnych skúseností 

z predošlých procesov spájania iných ústavov. Odporučila, aby ústav podal oficiálnu požiadavku 

na P SAV, aby túto analýzu zabezpečilo. Ako alternatíva sa dohodlo, že môžeme uskutočniť aj 

vlastný miniprieskum s vedením jestvujúcich centier, aby sme získali predstavu o procese 

spájania. 

Prítomné členky SR zobrali nové informácie na vedomie.  

Po prerokovaní bodu 1 zasadnutie opustili všetci prizvaní hostia. 

 

2. Dokument – Stratégia 

Predsedníčka SR informovala členky SR o požiadavke vypracovať stručný dokument o stratégii 

a vízii ústavu v súvislosti s priebežnou kontrolou plnenia výkonnostných zmlúv. Dokument 

v rozsahu 2–5 strán sa má pripraviť do template zaslaného 18. 6. 2025. Termín na vypracovanie 

úlohy je 30. jún 2025. Dokument bude zverejnený na spoločnom úložisku („oblaku“). Úlohu 

vypracuje štatutárka, pričom bude vychádzať z Misie a Stratégie pripravenej pre VER 2026. 

 

Členky Správnej rady zobrali informáciu na vedomie. 

 

3. Rokovací poriadok 

Členky Správnej rady rokovali o návrhu Rokovacieho poriadku a pripomienkach došlých 

prostredníctvom emailovej komunikácie.  



 

Bod 3 bol prerušený a zasadajúci prešli k bodu 4, aby po jeho prerokovaní mohla M. Vrzgulová 

opustiť zasadnutie pre iné pracovné povinnosti, o ktorých SR v predstihu oboznámila. 

 

4. Personálna politika 

Predmetom rokovania bol aj pracovný úväzok pre P. Maňa, ktorému dňa 30. 6. 2025 končí 

štipendium z Podporného fondu Štefana Schwarza. Predsedníčka SR predostrela na rokovanie 

návrh pokračovania P. Maňa aj po skončení štipendia, vo výške úväzku, na ktorý bol prijatý do 

ústavu, a ktorý mal pred začatím poberania štipendia, t.j. 50%. 

 

Uznesenie k bodu 4: Členky SR jednohlasne odsúhlasili pokračovanie pracovného úväzku P. 

Maňa vo výške 50%. 

 

M. Vrgulová opustila zasadnutie. 

 

Pokračovanie v bode 3. 

Bolo navrhnuté, aby bol po úpravách dokument rozoslaný členkám na pripomienkovanie. 

 

Členky SR zobrali informácie na vedomie. 

 

Predsedníčka poďakovala všetkým za účasť a prínos do diskusie. Ďalšie stretnutie bude zvolané 

po letných prázdninách. 

 

Predsedajúca: T. Zachar Podolinská 

Zapísala: B. Kolesárová 

Overila: J. Panáková 

 

 


